
 
 
Datum  7 juli 2021    

Van  Remko van de Belt, portefeuillehouder SD/Jeugdhulp 

Steller  Lidwien Strik, beleidsadviseur bovenregionale jeugdhulp, gemeente Schagen 

Onderwerp Regionale raadsinformatieavond transformatievisie JZ+ na ‘23 
 
 
Geachte raadsleden, 
 
Hierbij sturen wij u zoals beloofd een korte terugkoppeling van de regionale raadsbijeenkomst van de Kop van NH 
die op 30 juni jl. plaatsvond. Onderstaand vindt u een overzicht van de reacties die door de deelnemende raads- 
en commissieleden zijn gegeven over de uitgangspunten van de transformatievisie JeugdzorgPlus na 2023.  
 
 
Algemeen: 

• Men is blij met deze andere visie op gesloten jeugdzorg. 

• De transformatievisie is een goed stuk. 
 
Onderwijs: 

• Onderwijs op maat is heel belangrijk, dus ook het aanbieden van voortgezet onderwijs op havo- en vwo-
niveau. 

• Mogelijk kunnen geleerde lessen over het aanbieden van online onderwijs worden gebruikt.  

• De link met de eigen school via de onderwijsconsulent in stand houden. 

• Er is te weinig personeel beschikbaar om een jongere uit de JZ+ op de eigen school te houden. 
 
Datamonitoring: 

• Datamonitoring is belangrijk om op te nemen om zo de effecten van genomen stappen te kunnen blijven 
volgen. 

 
Personeel: 

• Personeel is belangrijk in het welslagen van dit proces. Hoe kan worden gewaarborgd dat er voldoende 

kwalitatief personeel is.  

• Bij inkoop kijken naar hoe zorgaanbieders personeelsverloop zo veel mogelijk voorkomen. 

• Aandacht voor de administratieve last voor hulpverleners.  

• Er moeten niet te veel regels/protocollen komen waarop zorgverleners weer verzanden. 

• Een issue betreft het overdragen van dossiers i.v.m. de AVG, hetgeen belemmerend kan werken. 
 
Leefklimaat: 

• Aandacht voor het minder klakkeloos gedwongen in afzondering plaatsen. 
 
Kleinschaligheid en thuisnabij: 

• Vast klinken van zorg en wonen. 

• In eigen regio gespreid opvang realiseren.  
 
Omgeving: 

• Het inschakelen van werkgevers. 

• Open en eerlijk naar de buitenwereld zijn. 
 
 
Tevens heeft er een discussie plaatsgevonden over de ambitie ‘geen jongeren meer in gesloten jeugdzorg in 
2030’ om deze aan te scherpen (m.a.w. deze streefdatum naar voren te halen). Onderstaand een overzicht van 
voor- en tegenargumentatie zoals door de deelnemende raads- en commissieleden ingebracht: 
 

Streefdatum ambitie 2030 vervoegen Streefdatum ambitie 2030 niet aanpassen 

2030 is geen ambitie, hiermee stel je het opheffen 
van gesloten jeugdhulp uit. 

Welslagen hang sterk af van het kunnen realiseren 
van nieuw ambulante  vormen/gespecialiseerd 
aanbod. 

Een streefdatum wordt bijna nooit gehaald, dus het is 
beter deze scherper neer te zetten en jezelf zo te 
dwingen een ambitie eerder te realiseren. 

Het is niet zo eenvoudig om te zeggen we bieden 
geen gesloten JZ+ meer. Het betreft een kleine groep 
jongeren die dit mogelijk altijd nodig zal hebben. 



 
Geen geslotenheid meer vraagt een andere visie van 
de hele maatschappij. Het ligt breed en is diep 
geworteld. Gedrag in de samenleving veranderen 
gaat langzaam. 

Gesloten jeugdhulp helpt niet (volgens 
ervaringsdeskundige Jason, startbijeenkomst 28 mei 
jl.) en kost veel geld. 

JZ+ bestaat niet voor niets, er wordt niet zomaar 
doorverwezen door een rechtbank. Er zal altijd een 
vorm nodig blijven. 

Het tijdpad tot 2030 mag wat scherper aangezet 
worden. Echter moeten we er dan wel voor zorgen 
dat er professionele opvang/capaciteit beschikbaar is 
waar in geval van crisis lokaal professionele hulp 
aangeboden kan worden. Er mag geen lacune 
ontstaan. 

 

Volgens Peer van der Helm, hoogleraar residentiële 
jeugdzorg, is Nederland koploper in plaatsingen 
gesloten jeugdzorg. 

 

JZ+-aanbieders hebben zelf aangegeven dat ze geen 
gesloten JZ+ willen, dat het niet werkt. 

 

Indien uitgegaan wordt van 2030 betekent dit dat een 
hele generatie jongeren nog binnen het oude systeem 
valt. 

 

  

 
 
 
We willen u bedanken voor de belangstelling tijdens deze raadsbijeenkomst. We nemen uw opmerkingen mee in 
het opstellen van de transformatievisie. 
 
Namens de heer Van de Belt, 
 
Met vriendelijke groet, 
 
Lidwien Strik 
Beleidsadviseur bovenregionale jeugdhulp 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


